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Vážené dámy, vážení páni, milí hostia, 
 
dovoľte mi, aby som v mene svojom, ale aj v mene všetkých zamestnancov nášho úradu otvoril 
tento slávnostný večer a aj samotnú konferenciu Na ľuďoch záleží - za dôstojný a kvalitný život 
obyvateľov Slovenska.  
 
Poďakovanie za spoluprácu 
Hneď v úvode mi dovoľte poďakovať sa všetkým, ktorí na začiatku pochopili vážnosť situácie a 
boli ochotní pričiniť sa o zmenu v oblasti boja s chudobou a sociálnym vylúčením ľudí z 
marginalizovaných rómskych komunít. Svoje ďakujem smerujem teda najmä zástupcom 
vedenia obcí a miest, ktorí sú od roku 2017 našimi partnermi pri implementovaní národných 
projektov Take-away balíka. Kapacita tejto konferencie neumožňovala pozvať úplne všetky 
zapojené obce, preto sme vyberali najmä takých partnerov, kde sa v niektorých projektoch 
dosiahli dobré výsledky a vieme zachytiť určitý progres. No do úspešného cieľa máme ešte 
ďaleko.  
 
UDRŽANIE a pokračovanie projektov USVRK 
Aj preto som rád, že viem aj na tomto mieste potvrdiť, že projekty terénnej sociálnej práce a 
komunitných centier prechádzajú pod gesciu Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny a v 
závere minulého týždňa sme potvrdili Ministerstvu školstva, vedy, výskumu a športu, že 
predĺžime aj projekt PRIM tak, aby od septembra mohli prejsť aj naše inkluzívne tímy v 
materských školách do Národného projektu POP 3. Podobným scenárom budú fungovať aj 
Zdravé komunity.  Veľmi nám záleží na tom, aby sa kapacita a expertíza ľudí, ktorú získali na 
národných projektoch Take-away balíka nezanikla a bola využitá k prospechu nášho spoločného 
cieľa.  
 
Národné projekty - príspevok pre spoločnosť, benefity aj výzy 
Národné projekty Take-away balíka boli len príspevkom našich organizácií1 pre slovenskú 
spoločnosť k riešeniu otázky chudoby. Všetci veľmi dobre vieme, že ide o komplexnú oblasť, 
kde jednoduché riešenie neexistuje. Pomáhajúce profesie sú už dlhodobo aktívnou súčasťou 

                                                      
1 Úrad splnomocnenca vlády SR pre rómske komunity aj Zdravé regióny 
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rôznych opatrení. Chceme sa podeliť o naše skúsenosti a zaslúžiť sa o pokračovanie vecí, ktoré 
sa osvedčili a dávali zmysel. Nechceme ale túto tému prvoplánovo glorifikovať, a chceme aj 
pomenovať, čo nefungovalo a malo by sa zmeniť. Dnes budeme hovoriť najmä o úspechoch, 
zajtra o výzvach a čo s tým môžeme ďalej robiť - každý v rámci svojej agendy a na svojom poli. 
 
Základom je kontinuita a spolupráca 
Pre zmenu ale potrebujeme spoluprácu a najmä kontinuitu v našich snahách. Aj preto si veľmi 
vážim prítomnosť svojich predchodcov na poste splnomocnencov a splnomocnenkýň - pani 
Bučkovú, pána Ravasza, pána Miroslava Poláka či pani Orgovánovú. Vnímam to ako prejav 
vysokej profesionality, úprimného záujmy a trvalej podpory našej spoločnej témy a hľadania 
efektívneho riešenia na zmenu.  
Čaká nás nesmierne náročné obdobie. V každom predvolebnom boli bola vytiahnutá tzv. 
Rómska karta a vždy to spôsobilo len ďalšie zhoršenie už aj tak komplikovanej situácie našich 
ľudí. Prosím, aby sme sa o to viac zjednotili a spoločne pôsobili na ostatné skupiny, aby 
nezneužívali chudobu a jej dopady na naháňanie politických bodov. 
 
Nové projekty - iný priestor  
Na svojich cestách po regiónoch sa často stretávame s otázkami čo sa plánuje a pripravuje ďalej. 
Vážime si váš záujem a preto na niektoré otázky odpoviem v záverečnom pléne. K novým 
národným projektom plánujeme zorganizovať samostatné okrúhle stoly aj informačné 
stretnutia v priebehu najbližších týždňov. Bol by som veľmi rád, ak by sme sa počas týchto 
dvoch dní mohli plne venovať téme pomáhajúcich profesií ich trvalej udržateľnosti a ich 
profesionálnemu rozvoju v zmysle multidisciplinárnych tímov. Národné projekty Take-away 
balíka, na ktorých sme mali česť participovať síce predávame ich pôvodným garantom, ale je to 
téma, ktorej význam stále vnímame ako kľúčový pre sociálnu a spoločenskú integráciu 
marginalizovaných rómskych komunít.   
 
Vážené dámy, vážení páni, ešte raz vám všetkým ďakujem za vašu podporu, ktorú prejavujete 
aj účasťou na dnešnej konferencii. Prajem nám všetkým podnetné rokovanie a závery, ktoré 
nám dajú chuť a silu pokračovať v našich snahách.  
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